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Plzeňský
Dobřany

Z vily bude nová
školní družina
Nedostatek místa pro družiny a
učebny v budově základní školy mu-
sely řešit Dobřany. Město s nízkým
věkovým průměrem obyvatel má
hodně školáků. Podle demografické
studie, kterou si dala radnice udě-
lat, počet dětí v následujících letech
zůstane vysoký. „Aby se vešly do
školní budovy, koupilo město asi za
dva miliony korun starou rodinnou
vilu a hodláme ji přestavět na školní
družinu,“ řekl starosta Martin Sobot-
ka (Aktivní Dobřany s podporou
Mladí pro Dobřany). (ČTK)

Plzeň

V kolejišti hlavního
vlakového nádraží
zemřel muž
Zatím neznámýmuž zemřel zřejmě
v noci na včerejšek v kolejišti hlav-
ního vlakového nádraží v centru
Plzně. Jeho tělo bylo nalezeno vče-
ra časně ráno na 5. nástupišti. Přivo-
laný lékař už mu nemohl pomoci.
Kriminalisté nyní zjišťují jeho totož-
nost i to, jak zemřel. „Pomoci má
soudní pitva, která určí přesnou pří-
činu smrti,“ řekla policejní mluvčí
Hana Štefflová. „V tomto okamžiku
policisté zjišťují, co vedlo k úmrtí
muže. Pracují hned s několika vy-
šetřovacími verzemi. Mezi ně patří
například nešťastná náhoda, kdy
mohl být muž zachycen vlakovou
soupravou při nastupovaní do roz-
jíždějícího se vlaku, nebo sebevraž-
da,“ uvedla. (ČTK)

Domažlice

Matce hrozí vězení,
opakovaně neposílá
dítě do školy

Ani prosincové odsouzení 41leté
ženy za ohrožování výchovy mláde-
že matku nepřimělo, aby dohlížela
na školní docházku své dcery. Ta
je v 5. třídě a od začátku roku za-
meškala 618 vyučovacích hodin, z
toho 383 má neomluvených. Žena
podle policistů ignorovala upozor-
nění školy i městského úřadu, že
má dítě mnoho neomluvených ho-
din, nezajímá se o prospěch, ne-
chodí na třídní schůzky. Obvině-
nou nyní policisté opět obvinili z
ohrožování výchovy, protože už je
v podmínce, hrozí jí za recidivu až
pět let vězení. (pek)

Počasí v kraji více informací
pocasi.idnes.cz

www.thermal-sens.cz

Stop padání vlaSů
Je velmi obtížné se v dnešní době velkých reklam orientovat tak, aby byl kupující absolutně spokojen.
Za kvalitu a účinnost výrobků firmy SENS však hovoří velký ohlas spokojených klientů, kteří si nemo-
hou vynachválit zejména přípravek na podporu růstu vlasů. Proto jsme se zeptali zástupců firmy SENS,
aby nám sdělili něco bližšího o svých výrobcích.

R: Prosím Vás, můžete nám říct něco bližšího o Vašich výrobcích, týkajících se růstu vlasů, na něž je
v současné době takový ohlas?

S: Naše firma se zabývá distribucí vlasové kosmetiky australskomaďarské firmy zn.TH.Všechny výrobky samo-
zřejmě prošly klinickou atestací.

R: Co říkáte neuvěřitelnému ohlasu zejména na výrobek, který podporuje růst vlasů?

S: Tento výrobek je připraven výlučně na přírodní bázi. Obsahuje minerální látky, proteiny, včelí produkty, olej
z kukuřičných klíčků, vitaminy E, D, B a jiné přírodní látky. Výsledky jsou, jak jste podotkl, téměř neuvěřitelné.

R: Jak se Váš přípravek aplikuje?

S: Aplikace je velmi jednoduchá. Jedna kúra se skládá ze dvou částí – a to ze 2ks krému TH, který se vtírá
k vlasovým kořínkům, a 1ks šampónu TH, kterým se vlasy po 20 minutách působení krému umyjí. U těžších
případů u mužů i žen někdy doporučujeme absolvovat více těchto kompletních kúr. Přesný návod k použití je
přiložen u každého z výrobků.

R: A poslední otázka – kde lze zakoupit Vaše výrobky a v jakých cenových relacích?

S: Jelikož v současnosti nejsou výrobky běžně k dostání v lékárnách, může si každý zákazník přípravky koupit
nebo objednat u firmy SENS – 697 01 Kyjov, Komenského 606, tel.: 518 615 091 a to TH krém za 330,– Kč
a TH šampón také za 330,– Kč, jedna kúra za 990,– Kč.

Bìhem soboty
a edìle prodej sushi

Nedìle:
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INZERCE

11° C

PLZEŇ Zemědělské firmy se v po-
sledních letech potýkají se silným
nedostatkem pracovníků. „Chybí
zejména absolventi oborů směřují-
cích do rostlinné a živočišné výro-
by,“ varuje krajská radní pro oblast
školství Ivana Bartošová. Právě kvů-
li tomu bude kraj od září finančně
podporovat studenty a učně tohoto
zaměření.
„Plzeňský kraj není jen krajem

průmyslovým, ale i zemědělským.

Zejména musíme dbát o pohraničí,
kde navíc narůstá odliv obyvatel,“
konstatuje Ivana Bartošová. Je tře-
ba podle ní dbát nejen o to, aby byli
v zemědělských oborech odborní-
ci, ale také o to, aby lidé v oblasti zů-
stávali a mohli najít kvalitní práci.
Farmy hlásí velké problémy pře-

devším se sháněním agronomů, zo-
otechniků i opravářů strojů. „Lidé
v oboru zestárli a mladých chodí na
zemědělské obory velmimálo – ves-
nice se vylidňují, zemědělství dlou-
hodobě netáhne,“ řekli šéf krajské
agrární komory Jaroslav Šíma a
předseda Zemědělského družstva
vlastníků Štichovice Václav Bulín.

Plzeňský kraj už tři roky podporu-
je žáky oborů strojírenských a stavi-
telských, od září ale nově přibudou
i obory zemědělské. Podle Bartošo-
vé budou mít studenti a učni nárok
na pětisetkorunový příspěvek na
ubytování, další motivací mají být
kufříky s nářadím, které dostanou
mladí v prvních ročnících.
Ze svého rozpočtu bude muset

kraj vydat řádově desetitisíce, přes-
ná čísla budou známá, až bude
ukončené přijímací řízení. Jasné
však je, že peněz bude výrazně
méně než na podporu strojíren-
ských, elektrotechnických a staveb-
nických oborů. Pro tu je třeba roč-

ně na 800 tisíc korun. Mezi krajem
zřizovanými středními školami je
jich osm se zemědělskými obory.
Pomoct by měla také pracovní

skupina pro technické vzdělávání,
která funguje již několik let. Nyní se
přejmenovala na skupinu pro od-
borné vzdělávání, přizvaní do ní
byli i zástupci zemědělských firem
a členové agrární komory.
„Stejně jako komunikujeme s

technickými firmami, chceme ko-
munikovat i s těmi zemědělskými.
Naším cílem je sladit potřeby a při-
pravovat odborníky tak, jak si to
přeje trh,“ svěřuje se Ivana Bartošo-
vá. Užší týmy by se v budoucnu

měly scházet minimálně jednou
měsíčně.
Odlivu obyvatel z venkovských

oblastí Klatovska chce pomoci také
obecně prospěšná společnost Úhla-
va, která buduje již 15 let systém ce-
loživotního vzdělávání, jehož sou-
částí jsou i rekvalifikační kurzy či
virtuální univerzita třetího věku.
Jedním z nejvýznamnějších partne-
rů je Česká zemědělská univerzita v
Praze, díky níž mohou studenti v
Klatovech absolvovat obor Veřejná
správa a regionální rozvoj. Studi-
um již dokončilo víc než 1 500 ab-
solventů bakalářského a navazující-
ho magisterského studia.

25° C

Barbora Němcová
redaktorka MF DNES

Na pět set dětí z Plzně se zúčastni-
lo Sportovních her mateřských
škol. Děti z pětadvaceti mateři-
nek se utkaly ve čtyřech individu-
álních disciplínách: hodu do dál-
ky, skoku z místa, v přelézání a
podlézání překážky a člunkovém
běhu a také v týmové štafetě. „Je
to akce, která pro mě znamená i
v osobním kontextu výbornou
věc. Sámmám dvěmalé děti a ně-
kdy je složité v dnešní době pohlí-
dat, aby se věnovaly sportu. Rodi-
če s časem šetří a někdy i na ne-
správnémmístě,“ hodnotí hry pl-
zeňský radní pro oblast sportu
Petr Chvojka. Ve chvíli, kdy své
potomky ke sportu nevedou rodi-
če, je podle něj třeba, aby tu čin-
nost podpořily jiné instituce.
Sportovní hry se konaly už po-
druhé, navazují na zjišťování po-
hybových dovedností předškolá-
ků s názvem Pohyb 1P, do které-
ho se již zapojila řada plzeň-
ských školek. (ban, es)
Foto:Martin Polívka, MAFRA

Olympiáda
pro pět set dětí
z mateřinek

Zemědělství neláká,
kraj to chce změnit
Plzeňský kraj chce finančně podpořit učně a studenty zemědělských oborů


